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REVISTA PRESEI 
 
 

 Sindicaliștii din sănătate se pregătesc de proteste și de un miting de amploare pe 19 octombrie 
Sindicaliștii Federației Sanitas se pregătesc de proteste și de un miting de amploare pe 19 octombrie, nemulțumiți 
de limitarea sporurilor la nivelul ordonatorului principal de credite și de propunerea referitoare la transferarea 
contribuțiilor de la angajator la angajat. 
"Consiliul Național al Federației SANITAS a hotărât câteva mișcări de protest în luna octombrie. Vom începe cu 
strângerea de semnături pentru o posibilă grevă, dar până atunci vom încerca câteva pichetări la sediul 
ministerelor Finanțelor, Sănătății și Muncii, în săptămâna 2-6 octombrie. Vrem să organizăm un mare miting în 
data de 19 octombrie, unde estimăm să avem în jur de 15-20.000 de participanți", a declarat, joi, pentru 
AGERPRES, președintele Federației sindicale SANITAS București, Viorel Hușanu. 
Liderul sindical susține că a decis pichetarea ministerelor din două-trei motive importante, care au "un impact 
devastator în sistemul de sănătate și asistență socială". 
"În principal sunt două-trei motive, dar foarte importante, care au impact devastator în sistemul de sănătate și 
asistență socială. Lista este însă foarte lungă. Cele două-trei importante sunt limitarea sporurilor la nivelul 
ordonatorului principal de credite, iar așa cum am spus încă din luna mai, când încă nu se publicase în Monitorul 
Oficial, Legea salarizării, care duce clar la scăderi de venituri în sănătate, pentru că spitalele mari nu se vor putea 
închide pe acest 30%, ordonatorul principal de credite fiind Ministerul Sănătății. De asemenea, tichetele de masă 
vor dispărea de la 1 ianuarie, chiar dacă se spune că de la 1 decembrie 2018 se va acorda acea normă de hrană. 
Oamenii nu pot trăi cu promisiunea că între ianuarie și decembrie anul viitor nu vor lua nimic. . Al treilea motiv 
este posibila trece a contribuțiilor de la angajator la angajat. Aceasta, după calculul nostru, pentru fiecare 
categorie profesională în parte va duce la scăderi de venituri", a explicat Hușanu. 
De asemenea, în ceea ce privește voucherele de vacanță, liderul sindical a precizat că singura unitate sanitară din 
București care le poate acorda este Spitalul Colțea, deoarece tichetele sunt incluse în bugetul unității. 
Hușanu a mai precizat că nemulțumirile sindicaliștilor din sănătate vizează și proiectul legislativ prin care se 
încearcă scoaterea sindicatelor în afara Consiliilor de Administrație și lipsa unui contract colectiv de muncă. 
"Suntem nemulțumiți și de faptul că nu avem contract colectiv de muncă, iar ministrul Sănătății nu ne bagă în 
seamă, că e mai mult plecat și nu își găsește timp. Domnul ministru Bodog a recunoscut că nu pot fi acordate 
sporurile pe specialități, deși primul ministru, ieri, într-o ședință cu reprezentanții confederațiilor sindicale, a spus 
că nu știa despre acest lucru. Se pare că nu există comunicare între ministrul Sănătății și premier", a adăugat 
președintele SANITAS București. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 În plină criză politică, Executivul se confruntă cu PROTESTE de amploare. Sindicatele oferă un ULTIMATUM 
În plină criză politică, Executivul pare că e luat cu asalt. Blocul Naţional Sindical (BNS) ameninţă cu mai multe 
proteste în stradă la nivel local în perioada 30 octombrie - 10 noiembrie, dar şi cu un miting de amploare în 
Bucureşti în cazul în care Guvernul nu renunţă la transferul integral al contribuţiilor sociale în sarcina angajatului, 
potrivit NEWS.RO. 
"BNS face apel la Guvernul României să renunţe la implementarea măsurii de reducere a costului cu forţa de 
muncă al angajatorului, prin transferul contribuţiilor sociale integral în sarcina salariaţilor, în special având în 
vedere faptul că deja a luat astfel de decizii de încălcare a propriului Program de Guvernare în favoarea 
capitalului", spun reprezentanţii Blocului Naţional Sindical. 
Ei susţin că pot identifica măsurile alternative pentru a asigura sustenabilitatea sistemului de securitate socială, 
dar nu îşi asumă obiectivul Guvernului de a reduce costul cu forţa de muncă în favoarea angajatorilor. 
"Ne arătăm deplina disponibilitate pentru a identifica un set de măsuri alternative pentru a asigura 
sustenabilitatea sistemului de securitate socială. Nu ne asumăm însă obiectivul Guvernului vizat prin această 
măsură, respectiv cel de reducere a costului cu forţa de muncă în favoarea angajatorilor!", subliniază BNS. 
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Astfel, în cazul în care Guvernul nu va renunţa la transferul integral al contribuţiilor sociale în sarcina salariatului şi 
la desfiinţarea celor patru fonduri speciale, sindicaliştii vor organiza, în 23 octombrie, pichete în toate oraşele 
reşedinţă de judeţ, iar în perioada 30 octombrie - 10 noiembrie, vor organiza cel puţin 10 manifestaţii de stradă la 
nivel local. 
De asemenea, în funcţie de reacţia Guvernului, sindicaliştii vor lua în calcul organizarea unui miting de amploare 
în Bucureşti. 
"În cazul în care Guvernul României, ignorând solicitarile şi protestele nostre, va emite ordonanţe prin care să 
aducă modificări atât Codului Fiscal cât şi legislaţiei în domeniul securităţii sociale, Biroul Executiv BNS a decis 
urmarea tuturor căilor legale pentru contestarea acestora, atât pe plan intern cât şi internaţional", mai spun 
sindicaliştii. 
 (Sursa: news.ro) 
 

 Noii miniștri au depus jurământul de învestitură 
Noii membri ai Guvernului - Paul Stănescu la Ministerul Dezvoltării, Felix Stroe la Ministerul Transporturilor și 
Marius Nica la Fonduri Europene - au depus jurământul de învestitură, marți, într-o ceremonie la Palatul 
Cotroceni în prezența președintelui Klaus Iohannis. 
 
La ceremonie au participat premierul Mihai Tudose, vicepremierul Marcel Ciolacu, parlamentarii Claudiu Manda și 
Gabriel Vlase, precum și consilierul prezidențial Cosmin Marinescu.  
Președintele Klaus Iohannis a semnat marți decretele privind numirea lui Paul Stănescu în funcția de viceprim-
ministru și ministru al Dezvoltării Regionale, Administrației Publice și Fondurilor Europene, a lui Felix Stroe ca 
ministru al Transporturilor și a lui Marius Nica — ministru delegat pentru Fonduri Europene.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 BOMBĂ pentru pensionari! Schimbări MASIVE la legea pensiilor: Ce pregăteşte Guvernul 
Schimbări masive la legea pensiilor. România TV anunţă că Guvernul pregăteşte două noi legi pentru pensionari. 
Asta, după ce Liviu Dragnea a anunțat că legea pensiilor nu este gata și nu poate fi luată în calcul pentru bugetul 
pe 2018, astfel că ea nu va intra în vigoare anul ce vine. 
Sursa citată spune că vor fi două legi ale pensiilor, una cu contributivitate mai mare şi una mai mică. Concret, cei 
care au acum venitul minim garantat şi cei care nu au 10 ani vechime vor beneficia de veniturile pe care le au şi 
acum, dar nu se vor mai numi pensionari. 
Pentru cei cu peste 10 ani vechime în muncă vor fi şi mai multe reglementări. Mai mult, se va lua în calcul şi 
venitul global acolo unde pensionarii vor putea dovedi că înainte de revoluţie au avut venituri suplimentare pe 
lângă salariile de bază. 
”Vor fi scoși din legea pensiilor cei care nu au contributivitate. Rămân ceilalți, dar durează un an. Se va alica din 
2019. Anul viitor vor crește pensiile, așa cum scrie în programul de guvernare. Punctul de pensie urcă de la 1.000 
la 1.100 de lei. Nu am spus niciodată că aceste corecții vor fi făcute mai devreme de 2019, pentru că nu au timp 
cei de la Casa de Pensii să facă toate calculele. Nu știu când vom trimite legea în Parlament, când va fi promulgată, 
dacă va fi promulgată din prima. 
Scoatem din lege pensiile minim garantate. Cele pe contributivitate, cele cu peste 10 ani de contribuție, vor fi 
prinse în legea pensiilor.”, a adăugat Lia Olguța Vasilescu la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 CSAT a aprobat participarea României la inițiativa UE în domeniul apărării 
Consiliul Suprem de Apărare a Țării (CSAT) a aprobat, marți, participarea României la inițiativa Uniunii Europene în 
domeniul apărării, a anunțat Administrația Prezidențială. 
* Reuniunile CSAT din perioada 2015-2017 (cronologie) 
"Consiliul a analizat tema referitoare la Cooperarea Structurată Permanentă (PESCO) în domeniul apărării la 
nivelul Uniunii Europene și a aprobat participarea României la această inițiativă", se arată într-un comunicat al 
Administrației Prezidențiale. 
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Administrația Prezidențială precizează că PESCO va reprezenta o formă intensificată de cooperare pe dimensiunea 
Politicii de Securitate și Apărare Comună în domeniul dezvoltării capabilităților de apărare la nivel european 
oferind posibilitatea ca statele membre, care îndeplinesc criterii avansate în domeniul capabilităților militare și 
doresc să își asume angajamentele suplimentare, să realizeze între ele o cooperare structurată. 
Potrivit sursei citate, România își va exprima intenția preliminară de participare la un set inițial de 10 proiecte, din 
cele avansate până în prezent de către statele membre, condiționat de acceptarea acestora în cadrul PESCO și a 
căror dezvoltare ulterioară corespunde priorităților naționale privind dezvoltarea capabilităților militare. 
De asemenea, membrii Consiliului au aprobat luarea unor măsuri pentru eficientizarea înzestrării Armatei 
României și creșterea implicării industriei naționale de apărare referitoare la procedura specifică aferenta 
programului strategic de înzestrare cu transportorul blindat pentru trupe 8x8. 
"Astfel, se vor crea premisele pentru consolidarea și dezvoltarea în țara noastră a unei capabilități industriale care 
să producă nu doar transportoare blindate 8x8 și derivate ale acestui program, ci să execute și lucrările de 
mentenanță a produselor pe durată de viață a acestora", se arată în comunicat. 
Ședința CSAT s-a încheiat 
Ședința Consiliului Suprem de Apărare a Țării (CSAT), desfășurată marți la Palatul Cotroceni, s-a terminat după 
aproximativ 30 de minute de discuții. 
La ședința condusă de președintele Klaus Iohannis — președinte al CSAT — au participat premierul Mihai Tudose, 
ministrul Apărării, Mihai Fifor, ministrul de Interne, Carmen Dan, ministrul de Externe, Teodor Meleșcanu, 
ministrul Justiției, Tudorel Toader, ministrul Economiei, Gheorghe Șimon, ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa, 
directorul SRI, Eduard Hellvig, directorul interimar al SIE Silviu Predoiu, șeful Statului Major General, Nicolae 
Ciucă, consilierii prezidențiali Ion Oprișor și Leonard Orban și secretarul CSAT Mihai Șomordolea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liviu Dragnea nu neagă varianta ca Sorin Grindeanu să preia şefia ANCOM 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a spus marţi, la Parlament, că este de acord cu schimbarea şefului Autorităţii 
Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) la doar cinci luni de la numire şi nu a 
negat că la şefia instituţiei ar putea fi numit fostul premier Sorin Grindeanu. 
Întrebat dacă este de acord cu schimbarea preşedintelui ANCOM la numai cinci luni de la numirea în funcţie, Liviu 
Dragnea a spus că ”răspunsul este da”. 
De asemenea, liderul social-democrat nu a negat că viitorul preşedinte al ANCOM ar putea fi chiar fostul premier 
Sorin Grindeanu, demis în luna iunie prin moţiune de cenzură introdusă şi votată de PSD. 
„Din câte ştiu eu, deciziile (de revocare şi de numifre - n.red.) nu sunt la pachet. Să ajungem la hotărâre. Dacă 
mâine (miercuri - n. red.) vine solictarea de la cele două comisii (reunite de buget finanţe - n. red.) în BPR, eu o să 
solicit colegilor să discutăm în plenul reunit chiar mâine propunerea de revocare”, a declarat Liviu Dragnea. 
Miercuri este programată o şedinţă a plenului reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului începând cu ora 11:00. 
Pe 11 mai, Adrian Diţă a fost numit de către plenul reunit al Parlamentului, în funcţia de preşedinte al Autorităţii 
Naţionale în Comunicaţii, cu 236 voturi ”pentru” şi zece ”împotrivă”. 
Adrian Diţă, a ocupat, din noiembrie 2015 până în mai 2017, funcţia de director de afaceri publice în cadrul 
Telekom România. Totodată, din martie 2011 până în mai 2017, a avut şi funcţia de director în cadrul 
Romconnection Consulting, potrivit contului de LinkedIn. În perioada 2010-2011, a fost director de Coporate 
Affairs în cadrul International Railway Systems, grup controlat de omul de afaceri Cristian Burci. În perioada iunie 
2004 – ianuarie 2010, a avut funcţia de director de Corporate Affairs în cadrul Vodafone România. 
Guvernul Grindeanu a modificat, pe 27 aprilie, prin ordonanţă de urgenţă, legea de funcţionare a ANCOM, 
statuând că numirea preşedintelui şi vicepreşedinţilor acestei instituţii se va face de către plenul reunit al 
Parlamentului, la propunerea Guvernului. 
Înainte de aprobarea acestei OUG conducerea ANCOM era numită de către preşedintele României, la propunerea 
Guvernului. 
Administraţia Prezidenţială a criticat schimbarea modalităţii de numire a conducerii ANCOM, pe care a văzut-o ca 
pe o amputare a atribuţiilor preşedintelui României, calificând această procedură drept una netransparentă, care 
transmite un semnal îngrijorător. 
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(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 DECIZIE finală: ELCEN trece la Primăria Capitalei! USR și PMP au contestat decizia 
Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, OUG 61/2017 care permite trecerea ELCEN la Primăria Capitalei. 
Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 61/2017 pentru aprobarea unor măsuri privind mandatarea Ministerului 
Energiei pentru transferul unor pachete de acţiuni deţinute de către statul român la societăţile producătoare de 
agent termic la unităţile administraţiei publice locale în vederea înfiinţării şi organizării serviciului public de 
alimentare cu energie termică în sistem centralizat a fost adoptată cu 218 voturi "pentru", 44 "împotrivă" şi trei 
abţineri. 
USR şi PMP au anunţat că nu susţin această ordonanţă, menţionând că nu există un studiu de impact şi Primăria 
Capitalei devine principalul jucător pe piaţa de energie. ALDE şi UDMR au susţinut actul normativ, menţionând că 
este normală trecerea ELCEN la Primăria Capitalei, anunță Agerpres. 
Camera Deputaţilor este for decizional. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Încă o decizie de NECONSTITUȚIONALITATE emisă de CCR: S-a votat în unanimitate 
Plenul Curţii Constituţionale a României a constatat marţi, analizând unele prevederi din Codul de procedură 
fiscală, că prin adoptarea unei norme care face trimitere la o dispoziţie abrogată se încalcă prevederi 
constituţionale. 
Potrivit unui comunicat al CCR, plenul Curţii a luat în dezbatere excepţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor 
art. 421 pct. 2 lit. b) din Codul de procedură penală, ale OUG 54/2010 privind unele măsuri pentru combaterea 
evaziunii fiscale, precum şi a dispoziţiilor art. 233 şi ale art. 233.1 din OG 92/2003 privind Codul de procedură 
fiscală. 
"În urma deliberărilor, cu unanimitate de voturi, Curtea Constituţională a constatat că alineatul 1 al articolului 
233.1 din Codul de procedură fiscală, text introdus prin art. XI pct. 11 din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 
54/2010, face trimitere la art. 135 alin. (4) din Legea nr. 571/2003 privind Codul fiscal. De asemenea, Curtea a 
observat că la momentul intrării în vigoare a Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr. 54/2010, art. 135 din Legea 
nr. 571/2003 privind Codul fiscal cuprindea un număr de 3 alineate", se precizează în comunicat. 
În acest context, CCR a constatat că dispoziţiile art. 233.1 alin. (1) din Codul de procedură fiscală făceau referire la 
art. 135 alin. (4) din Legea nr. 571/2003 privind Codul fiscal, acest din urmă text nemaifiind în vigoare. 
"Curtea a reţinut că, deşi trimiterea la alte acte normative este un procedeu legislativ permis, aceasta nu poate 
presupune luarea în considerare a unei norme abrogate. La momentul recurgerii la procedeul legislativ al 
trimiterii la alte acte normative, norma la care se face trimitere trebuie să fie o normă în vigoare, aparţinând 
fondului activ al legislaţiei. Curtea a apreciat că, dacă s-ar permite adoptarea unei norme de trimitere, care are în 
vedere o dispoziţie abrogată anterior, s-ar ajunge la situaţia ca, printr-un procedeu legislativ nepermis, să se 
repună în vigoare norme abrogate", se mai arată în comunicat. 
Conform aceleiaşi surse, plenul CCR a constatat că, prin adoptarea unei norme care face trimitere la o dispoziţie 
abrogată la acel moment, se încalcă dispoziţiile art. 1 alin. (5) din Constituţie referitor la claritatea şi 
previzibilitatea actelor normative. În consecinţă, a admis excepţia de neconstituţionalitate şi a constatat că 
dispoziţiile art. 233.1 alin. (1) din OG 92/2003 privind Codul de procedură fiscală sunt neconstituţionale. 
CCR a respins totodată, ca inadmisibilă, excepţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor art. 421 pct. 2 lit. b) din 
Codul de procedură penală şi a respins, ca neîntemeiată, excepţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor OUG 
54/2010 privind unele măsuri pentru combaterea evaziunii fiscale, în ansamblu, precum şi cea a dispoziţiilor art. 
233 şi art. 233.1 alin. (2) - (5) din OG 92/2003 privind Codul de procedură fiscală. 
Decizia CCR este definitivă şi general obligatorie şi se comunică Parlamentului, Guvernului şi instanţei de judecată 
care a sesizat Curtea Constituţională, respectiv Curţii de Apel Oradea - Secţia penală. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Supraaglomerarea din penitenciare, din nou în prim-plan! Tudorel Toader, anunț de ultimă oră: 'Ordinul este 
la Ministerul Justiției' 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a vorbit marți, în fața sediului CSM, despre măsurile care vor fi luate pentru a 
rezolva problema penitenciarelor supraaglomerate. 
„Ordinul este la Ministerul Justiție. Ordinul va intra în vigoare, se va aplica la data prevăzută de lege. Pe data de 
20, ca să evităm o interpretare, am invitat toți directorii de penitenciare și judecătorii din comisiile speciale și vom 
dezbate legea, vom da o interpretare, cea corectă, unitară. Comisiile sunt pregătite.”, a spus Tudorel Toader. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Manda anunță modificări la hotărârea de organizare și funcționare a Comisiei SRI; Ghiță va putea fi audiat prin 
videoconferință 
Hotărârea nr. 30/1993 privind organizarea și funcționarea Comisiei comune permanente a Camerei Deputaților și 
Senatului pentru exercitarea controlului parlamentar asupra activității Serviciului Român de Informații va fi 
modificată, iar noul proiect va fi supus cel mai probabil dezbaterii în ședințele Birourilor permanente reunite, 
respectiv plenului reunit de miercuri, a anunțat președintele comisiei, Claudiu Manda. 
Totul a pornit de la o sesizare a fostului colonel SRI Daniel Dragomir, care l-a reclamat pe deputatul PNL Cezar 
Preda că ar fi încălcat Hotărârea nr. 30, pentru că ar fi făcut prezentări care aveau raport clasificat. 
"Am analizat și legea privind informațiile clasificate și hotărârea Parlamentului, am considerat că textul este destul 
de ambiguu, nu încalcă hotărârea, motiv pentru care am decis să nu dăm curs, dar am decis să modificăm 
Hotărârea Parlamentului și în această seară vom redacta proiectul de modificare a Hotărârii nr. 30 a 
Parlamentului și mâine să speram că va fi pe ordinea de zi a BPR și pe ordinea de zi a plenului reunit", a declarat 
Manda, marți, el precizând că modificările sunt agreate de toți membrii comisiei. 
Printre modificările enumerate de Manda se află obligația SRI să răspundă solicitării comisiei parlamentare într-un 
termen rezonabil — termenul să fie de 7 zile — și, dacă nu este de 7 zile, să răspundă motivat în acea perioadă de 
ce dorește prelungirea termenului la răspunsurile pe care comisia le adresează. 
"Am mai decis să introducem obligația persoanelor să vină la comisie, să prezinte comisiei aspecte pe care 
considerăm sau consideră că le au de adus în atenția comisiei noastre. Și, pornind de la discuția Dragomir — 
Preda, am hotărât să modificăm prevederile Hotărârii Parlamentului care stabilea că ședințele comisiei au 
carcater de informații clasificate și vom introduce un text în care spunem că toate ședințele comisiei se 
desfășoară cu respectarea prevederii Legii 182 — legea informațiilor clasificate. În sensul că, dacă nu facem 
referire la discuții sau informații care sunt cu caracter secret, stric secret, secret de serviciu sau secret de stat, 
sunt lucruri pe care le putem dezvolta, comunica în cadrul comisiei. Și înseamnă că discuția pe care putem să o 
avem prin videoconferință cu dl Ghiță se poate face atâta timp cât nu va face referiri la documente care să nu fie 
cu caracter de informații clasificate. Așa că putem să îl audiem prin videoconferință, exact așa cum a fost audiat și 
la instanțe "a explicat Manda. 
Potrivit acestuia, în condițiile în care se modifică Hotărârea nr. 30 și se va respecta legea, nu mai este necesară o 
deplasare în Serbia pentru discuții cu Sebastian Ghiță. 
Pe de altă parte, senatorul PSD a menționat că membrii comisiei vor face deplasări de serviciu în teritoriu fără să 
aștepte neapărat ședințele de Birou permanent, aceste acțiuni urmând a fi validate într-o ședință ulterioară a 
forurilor parlamentare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iancu: „Reprezentanții OMV Petrom vor fi audiați în legătură cu manipularea pieței de energie și creșterea 
artificială a prețului” 
 
Reprezentanții OMV Petrom vor fi chemați la audieri în cadrul comisiei de anchetă pentru activitatea ANRE, 
pentru a oferi informații legate de manipularea pieței de energie și de creșterea artificială a prețurilor, a declarat 
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marți deputatul PSD Iulian Iancu, președintele Comisiei de industrii și servicii, potrivit unui comunicat al Camerei 
Deputaților. 
Afirmația vine în contextul în care Răzvan Nicolescu, fost ministru al Energiei și, de asemenea, fost director în 
cadrul OMV Petrom, a scris într-o postare pe Facebook că recentele modificări aduse Legii gazelor îi favorizează 
pe rușii de la Gazprom. 
 „În contextul atacului pe care domnul Răzvan Nicolescu l-a lansat împotriva mea printr-o postare recentă pe 
contul său pe o rețea de socializare, vreau să fac următoarele precizări: în primul rând, constat că domnia sa a 
aflat că va fi audiat de Comisia parlamentară de anchetă privind activitatea ANRE și s-a lansat într-un atac la 
adresa mea, în speranța că voi fi impresionat sau speriat", a declarat Iancu. 
Potrivit acestuia, Nicolescu va putea da toate explicațiile necesare, inclusiv cele legate de Gazprom, în fața 
comisiei de anchetă. "Însă, dacă nu o va putea face, va trebui să o facă la Parchetul General", a susținut deputatul 
PSD, Iulian Iancu. 
 „Dacă îl liniștește, îl anunț că nu va fi singur, pentru că din partea companiei OMV Petrom vor fi invitați și alți 
înalți responsabili și angajați care pot da informații lămuritoare despre următoarele: discriminarea producătorilor 
de energie electrică, manipularea pieței, creșterea artificială a prețului, vulnerabilizarea siguranței și a sistemului 
energetic național", a mai arătat Iancu. 
El i-a atenționat pe cei care  „se grăbesc să intre în acest joc al calomniei și denigrării la adresa mea că vor trebui 
să-și susțină argumentele și în față instanței". 
Anterior, tot marți, Nicolescu a scris pe Facebook:  „Începem să ne umplem de ridicol la Bruxelles pe niște teme 
care chiar nu sunt importante pentru România. Cei de la Bruxelles au înțeles foarte bine că marele câștigător al 
acestor modificări sunt cei de la Gazprom. Acesta este principalul motiv pentru care se opun!". 
Nicolescu se referă la scrisoarea comisarului european pentru Energie, Miguel Canete, care a avertizat că 
modificările aduse recent Legii gazelor în comisia condusă de Iulian Iancu pot readuce România în procedură de 
infringement. Mai exact, spun cei de la Bruxelles, obligația ca 70% din gaze să fie tranzacționate pe bursă ar pune 
bariere exporturilor de gaze. 
Luni, Iancu afirma că a pregătit un răspuns către comisarul european, însă a ținut să precizeze că, în opinia sa, 
oficialul european ar fi fost manipulat. 
 „În mod intenționat sau nu, eu cred că datele i-au fost prezentate președintelui Comisiei Europene în mod 
manipulatoriu și eronat și cred că i s-a sugerat că transparență înseamnă tranzacționare fizică în punctul virtual și 
că avem îndeplinită condiția de transparență, ceea ce nu este corect, pentru că pe noi nu ne interesa transparența 
din tranzacționarea fizică, ci din modul de formare a prețului la gaze. Deci o primă confuzie. A doua confuzie a fost 
cea legată de procentul 70-30, în care i s-a sugerat că 70 ar însemna că 70% din producția de gaze a României nu 
va mai putea fi dată niciodată la export, ceea ce însemna că puneam o barieră la export în mod artificial. Adică o 
manipulare vizibilă. Eu personal am pregătit un răspuns, pe care o să vi-l dau în momentul în care l-am finalizat. O 
să-l și postez online și o să-i cer domnului comisar să avem o discuție, înțeleg că domnul comisar cunoaște aceste 
detalii, că este un bun cunoscător al domeniului și că putem avea o discuție pe argumente", a declarat Iancu în 
fața jurnaliștilor. 
Pe 4 octombrie, Comisia de industrii și servicii din Camera Deputaților a avizat pozitiv legea de aprobare a OUG 
64/2016, iar unul dintre amendamentele votate instituie obligația ca 70% din gaze să fie tranzacționate pe bursa 
OPCOM. 
Plenul Parlamentului a decis, marți, ca proiectul de lege să fie retrimis la comisie pentru a doua oară. 
(Sursă: Agerpres) 
 

 Pact DRAGNEA-TUDOSE pentru profesori. Cum vor fi acordate drepturile salariale câştigate în instanţă Share pe Twitter 
Premierul Mihai Tudose, preşedintele Camerei, Liviu Dragnea, ministrul Educaţiei, Liviu Pop, şi vicepremierul 
Marcel Ciolacu sunt coautori ai unui proiect de lege prin care plata drepturilor salariale câştigate în instanţă de 
către personalul din învăţământ este eşalonată pe următorii cinci ani. 
  
Proiectul de Lege privind finanţarea unor măsuri în domeniul învăţământului prevede că "începând cu anul 2018, 
de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerul Apărării Naţionale, se asigură fondurile necesare pentru executarea 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.agerpres.ro/
https://twitter.com/intent/tweet?url=https%3A%2F%2Fwww.realitatea.net%2Fpactul-dragnea-tudose-pentru-profesori_2113797.html&related=realitatea&text=Pact+DRAGNEA-TUDOSE+pentru+profesori.+Cum+vor+fi+acordate+drepturile+salariale+c%C3%A2%C5%9Ftigate+%C3%AEn+instan%C5%A3%C4%83


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
hotărârilor judecătoreşti devenite executorii până la 31 decembrie 2017, având ca obiect acordarea de daune-
interese moratorii sub forma dobânzii legale pentru plata eşalonată a sumelor prevăzute în titluri executorii prin 
care s-au acordat drepturi salariale personalului din învăţământ", scrie Mediafax. 
Astfel, în 2018 se va plăti 5% din valoarea titlului executoriu, iar în 2019, 10%. În 2020 şi 2021 se va plăti câte 
25% din valoarea titlului executoriu, urmând ca în ultimul an de plată, 2022, valoarea să crească la 35%. 
În 30 de zile de la adoptarea legii, urmează ca Ministerul Educaţiei să adopte, prin ordin de ministru, normele 
metodologice de calcul pentru sumele datorate. 
Ce se întâmplă cu profesorii pensionaţi 
În cazul profesorilor pensionaţi, plata diferenţelor se va face într-o singură tranşă, conform documentului 
menţionat, iar pentru cei care urmează să se pensioneze - eşalonat, dar în aşa fel încât banii să fie daţi până la 
data pensionării. "Diferenţele salariale a căror plată se face eşalonat, conform prezentei legi, se actualizează cu 
indicele de inflaţie publicat în luna în care se face plata faţă de luna pentru care se calculează, pe baza datelor 
comunicate de Institutul Naţional de Statistică", scrie în Legea nr. 85/2016. 
De reţinut este că regulile vor fi valabile inclusiv pentru profesorii din învăţământul preuniversitar de stat 
încadraţi la plata cu ora. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Ministru: Firmele nu vor mai fi amendate la primul control, dacă neregulile nu sunt grave 
Firmele nu vor mai fi sancționate de autorități la primul control, dacă neregulile nu sunt grave, ci vor avea la 
dispoziție 90 de zile pentru a se conforma, odată cu intrarea în vigoare a Legii prevenirii, a declarat, marți, 
ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat, Ilan Laufer, într-o conferință pe tema dezvoltării 
IMM-urilor. 
„Legea prevenirii interzice organelor de inspecție fiscală și control ale statului să vă amendeze la primul control 
pentru o serie de mai mult de 500 de contravenții. S-a lucrat foarte, foarte mult la această lege. Evident că cele 
500 de contravenții nu sunt deosebit de grave sau lucruri care sunt penale sau ceva ce ar pune în pericol 
sănătatea sau siguranța oamenilor sau munca la negru. Sunt pur și simplu 500 de contravenții pe care noi am 
reușit să le identificăm și pe care noi nu le considerăm atât de grave”, a spus Laufer. 
Potrivit acestuia, legea este dedicată în special companiilor mici și mijlocii în special, adică celor care au între doi și 
șase angajați, și care nu au o structură juridică și de audit care să poată să aibă o discuție de la egal la egal cu 
inspectorii care vin să controleze firma. 
„Și atunci, aceste peste 500 de contravenții, în cazul în care le-ați încălcat - și vă spun că, dacă le-ați încălcat, 
probabil nici nu știți de existența a foarte multe dintre ele, dar le-ați încălcat - veți primi un plan de conformare 
de 90 de zile, termen pentru a vă pune la punct cu planul de conformare, cu ce prevede legea. După această 
perioadă de 90 de zile, echipa de control revine și doar atunci, dacă nu sunteți ok, vă poate aplica sancțiunea”, 
a continuat ministrul. 
El a adăugat că textul de lege este finalizat din luna mai, fiind implicate peste 14 ministere. 
„Legea se află în Camera Deputaților, a trecut de Senat, de toate comisiile și sper ca în cel mai scurt timp să fie 
adoptată. Este o lege extrem de importantă pentru mediul de  
afaceri din România și ne dorim ca toți cei care vor veni de acum în inspecție să aplice legea în spiritul acestei legi, 
a prevenirii”, a completat Laufer. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Laufer: Mai multe companii mari își vor reloca operațiunile în România până la sfârșitul anului 
Mai multe companii de talie mare își vor reloca operațiunile în România, până la finele acestui an, atrase de 
avantajele pe care le găsesc aici, precum creșterea economică, nivelul de salarizare, cota unică și potențialul pieței 
interne, a declarat, marți, Ilan Laufer, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat, în cadrul unei 
conferințe pe tema dezvoltării IMM-urilor. 
"În contextul actual, global, România a devenit o destinație mult mai atractivă pentru investitorii străini și lucrul 
acesta o spun din nenumăratele discuții pe care le am cu companii străine care doresc să vină în România și chiar 
există o mișcare către Europa Centrală și de Est și România se află într-o poziție mai bună decât se afla în urmă cu 
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câțiva ani când, din păcate, din foarte multe proiecte care veneau spre această zonă a Europei, multe ajungeau în 
Ungaria, în Cehia, în Slovacia și în alte țări care ofereau condiții mai bune, cel puțin aceasta era perspectiva celor 
care doreau să investească. O să vedeți până la sfârșitul anului, asta v-o pot spune, chiar niște companii mari care 
vor anunța inclusiv relocarea operațiunilor în România. Fiindcă România are un potențial mare", a arătat Laufer. 
El a amintit potențialul mare al României în zona de IT. 
"Este din ce în ce mai mult interes în zona aceasta. Oracle are în România a patra operațiune din lume, și are 
multe", a mai spus ministrul. 
Laufer a enumerat atât punctele forte ale României, cât și slăbiciunile. 
La capitolul avantaje, el a identificat creșterea economică de 5,8% în primul semestru, precizând că cea mai mare 
parte a creșterii economice vine din industrie. 
"În al doilea rând, stabilitatea macroeconomică. Indiferent de discuțiile dintre mediul privat despre măsurile pe 
care Guvernul vrea să le implementeze, există o stabilitate în România, lucru apreciat de cei care vin și investesc 
aici, iar România este cotată de toate agențiile de rating la un rating foarte bun, ceea ce înseamnă că facem pași 
într-o direcție bună. Un alt avantaj, pe lângă stabilitatea macroeconomică, este cota unică", a continuat Laufer. 
El a subliniat cum poate România să profite de ieșirea Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
"Un alt aspect forte este amplasarea geografică a României când discutăm de dezvoltarea pieței interne și externe 
și de atragerea de investiții. Avem contextul Brexitului și avem deodată mulți potențiali noi investitori și vreau să 
vă spun că sunt investiții din Statele Unite până în Japonia și China și alte țări care au investiții la ora actuală în 
Marea Britanie. Practic forța piețelor financiare ale Europei era Londra și acum este o discuție în sensul relocării 
spre Frankfurt și Paris. Deci lucrurile vin spre continent. Odată cu ele vine și suportul, o echipă amplă. Și sunt 
companii care nu se relochează într-o singură țară, ci au mai multe variante. România deja primește solicitări 
constante, inclusiv noi, prin InvestRomania, la minister, dar vreau să vă spun că și companiile care lucrează în mod 
independent în piață au din ce în ce mai multe solicitări în acest sens", a susținut Laufer. 
Alte puncte forte enumerate de ministru sunt resurse naturale și dezvoltarea parcurilor industriale și tehnologice, 
potențialul turistic și nivelul de salarizare comparativ cu alte țări. Totodată, piața internă a României este încă 
foarte scăzută, deci reprezintă un potențial. 
La capitolul puncte slabe, Laufer a început cu competitivitatea națională. 
"Încă nu suntem suficient de competitivi și evident că, oricum ai lua-o, trebuie să ai infrastructură adecvată. Adică 
posibilitatea să concurăm și cu piețele de lângă noi, care au un sistem de transport mai rapid și mai ieftin, deci 
costurile de transport intern și extern în piață încă sunt mari. Se lucrează intens în acest sens și cred că în 
următorii doi ani lucrurile vor primi cu totul și cu totul altă direcție. Aceasta este o prioritate pentru Guvern, cu 
siguranță", a mai spus el. 
Un alt punct slab sunt tendințele demografice și de vârstă. 
"România are o problemă demografică, inclusiv cu numărul nou-născuților și o îmbătrânire a populației. În același 
timp, avem un număr foarte mare de români plecați din țară, între patru și cinci milioane de români. Să știți că 
mulți dintre ei vor să se întoarcă în România. Noi am primit un studiu în acest sens și peste 70% din românii 
plecați își doresc să se întoarcă în următorii cinci ani în România. 40% din cei plecați s-ar întoarce și mai devreme 
de trei ani. România ar trebui să acorde o atenție sporită acestei probleme, pentru că există soluții și chiar o să 
venim cu propuneri în acest sens, pentru că eu cred că este un potențial foarte mare, mulți români doresc să se 
întoarcă în țară, dar trebuie să le creăm infrastructura necesară ca să se poată întoarce", a mai arătat oficialul. 
El a adăugat, la capitolul puncte slabe, birocrația și productivitatea scăzută a muncii din țara noastră. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Autoritățile au discutat cu reprezentanții BEI despre o eventuală linie de finanțare pentru Poșta Română 
Ministrul Comunicațiilor și Societății Informaționale, Lucian Șova, și directorul interimar al companiei Poșta 
Română (CNPR), Elena Petrașcu, au discutat, marți, cu reprezentanții Băncii Europene de Investiții (BEI) în 
România despre stabilirea etapelor necesare obținerii unei eventuale linii de finanțare de către CNPR, potrivit 
paginii de Facebook a ministerului de resort. 
"Lucian Șova a dat asigurări că CNPR va juca un rol mai activ în piață, iar cu un program responsabil de a gestiona 
resursele, compania are mari șanse de redresare", menționează sursa citată. 
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Elena Petrașcu a fost numită director general interimar al Companiei Naționale Poșta Română (CNPR) la începutul 
acestei luni, când Consiliul de Administrație al companiei a aprobat revocarea directorului general interimar Rareș 
Stanciu. 
Președinte a fost ales Adrian Găvruța (secretar general adjunct al ministrului Comunicațiilor și Societății 
Informaționale). 
În ședința CA din 4 octombrie a fost aprobată și noua organigramă a CNPR, prin care au fost desființate 56 de 
posturi de conducere (la nivel central), reprezentând o economie de 424.000 lei lunar la salariile de bază și 92.000 
de lei lunar la indemnizațiile de conducere, din bugetul pentru salarii al companiei. 
Guvernul a aprobat recent un memorandum pentru redresarea activității Companiei Naționale 'Poșta Română', 
pe o perioadă de 5 ani, iar printre măsurile cuprinse în planul strategic se numără creșterea veniturilor prin 
diversificarea produselor și serviciilor și utilizarea eficientă a fondurilor anuale primite de la Uniunea Poștală 
Universală. 
Compania Națională "Poșta Română" este deținută de statul român, prin MCSI în proporție de 75%, și de Fondul 
Proprietatea în proporție de 25%. 
Compania deține cea mai mare rețea de distribuție la nivel național, însemnând peste 80% din totalul 
subunităților poștale care operează, în prezent, în România. Peste 19 milioane de locuitori beneficiază de serviciile 
Poștei Române și peste 7,5 milioane de adrese sunt acoperite de rețeaua poștală proprie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Kovesi la Bruxelles: Acțiunile noastre pot avea efect durabil dacă sunt dublate de acțiuni preventive 
Acțiunile procurorilor anticorupție pot avea efect durabil doar dacă sunt completate cu activități preventive 
desfășurate de instituțiile abilitate, a afirmat marți procurorul șef al DNA, Laura Codruța Kovesi, într-o conferință 
organizată la Bruxelles de Parlamentul European. 
"Acțiunile noastre pot avea efect durabil doar dacă sunt dublate de acțiunile preventive desfășurate de celelalte 
instituții și autorități ale statului, de mediul educațional și cel de afaceri", a declarat Kovesi în conferința cu tema 
"Lecții de învățat din România: schimb de bune practici între autoritățile anticorupție din România și Ucraina". 
În opinia sa, rezultatele obținute de DNA demonstrează și faptul că există vulnerabilități majore, care pun în 
pericol buna funcționare a societății românești. 
"Corupția are efecte dramatice și se manifestă prin aceleași acțiuni repetitive. În lipsa unor măsuri clare de 
prevenire și control, tipologia faptelor investigate și mecanismele care au permis săvârșirea faptelor se repetă. 
Pedepsirea funcționarilor corupți nu este suficientă pentru eradicarea fenomenului, ci trebuie identificate și 
înlăturate riscurile și vulnerabilitățile care conduc la comiterea faptelor de corupție. (...) Pot să vă asigur că DNA 
va continua cu aceeași fermitate și consecvență aplicarea cu rigoare a legii, respectarea drepturilor fundamentale 
ale persoanelor și asigurarea unui act de justiție corect și echilibrat. Contăm în acest efort pe sprijinul partenerilor 
noștri instituționali din România și privim cu încredere către instituțiile europene, pentru a ne fi în continuare 
alături cu obiectivitate și deschidere, în beneficiul statului de drept și cetățeanului român", a spus șefa DNA. 
Ea a vorbit și despre reacția celor investigați și despre provocările cărora trebuie să le facă față procurorii 
anticorupție. 
"Investigațiile efectuate au fost primite cu speranță și încredere de către societate, dar nu este mai puțin adevărat 
că au mobilizat un întreg sistem compus din politicieni și oameni de afaceri care se simte amenințat și care 
încearcă să își mențină controlul asupra resurselor publice. Au existat încercări repetate de a limita eficiența 
investigațiilor, prin inițiative de modificare a legislației anticorupție, prin restrângerea instrumentelor folosite de 
procurori sau prin refuzul de a ridica imunitatea politicienilor acuzați de infracțiuni de corupție. (...) Presiunile 
exercitate în spațiul public depășesc uneori limitele unor critici acceptabile într-o societate democratică, mai ales 
în condițiile în care ele au venit din partea unor condamnați sau inculpați care dețin sau au deținut funcții 
importante în stat", a susținut Kovesi. 
Potrivit unui comunicat al DNA, transmis AGERPRES, prezentarea făcută de Laura Codruța Kovesi conține referiri 
la caracteristicile instituției, rezultatele obținute în ultimii 10 ani de procurori în combaterea marii corupții, 
premisele care au făcut posibilă activitatea instituției și sprijinul constant al Comisiei Europene, dar și referiri la 
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obstacole și vulnerabilități care pun în pericol buna funcționare a societății și care pot fi înlăturate prin acțiuni de 
prevenție. 
Conform aceleiași surse, șefa DNA a arătat că eficiența Direcției Naționale Anticorupție din ultimii 10 ani este 
demonstrată prin creșterea de la an la an a numărului dosarelor finalizate cu succes, importanța funcțiilor 
deținute de persoanele investigate, triplarea numărului celor trimiși în judecată, creșterea de peste cinci ori a 
numărului celor condamnați sau menținerea ratei condamnărilor la peste 90%. 
Kovesi a subliniat că instituția pe care o conduce este prezentată drept unul dintre cele cinci exemple de bune 
practici la nivelul Uniunii Europene, iar caracterul eficient, obiectiv și nepărtinitor al anchetelor efectuate de 
procurorii DNA a fost remarcat în rapoartele anuale ale experților europeni în cadrul Mecanismului de Cooperare 
și Verificare, precizează sursa citată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Meleșcanu a evidențiat importanța Parteneriatului Estic la întâlnirea cu președintele Parlamentului Republicii Lituania 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleșcanu, l-a primit marți pe președintele Parlamentului Republicii Lituania, 
Viktoras Pranckietis, aflat în țara noastră la invitația președintelui Senatului României, context în care a discutat 
cu acesta despre importanța Parteneriatului Estic. 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Afacerilor Externe, transmis AGERPRES, în cadrul întâlnirii au fost 
menționate "perspectivele de intensificare a schimburilor economice și investițiilor, favorizate de o creștere 
economică sustenabilă în ambele țări". 
Ministrul român a exprimat interesul pentru identificarea de noi oportunități de dezvoltare a colaborării dintre 
cele două țări și pentru diversificarea cooperării sectoriale. El a salutat, în acest context, inaugurarea, pe 3 
octombrie, a Lectoratului de limbă, cultură și civilizație română din cadrul Universității Vilnius, primul de acest fel 
din Țările Baltice. 
Interlocutorii au evidențiat importanța Parteneriatului Estic, a consolidării relațiilor de vecinătate și a formatelor 
de cooperare regională, precum București 9 și Inițiativa celor Trei Mări, ca factori de consolidare a cooperării la 
nivel UE. În context, arată MAE, șeful diplomației române a subliniat angajamentul țării noastre pentru o relație 
transatlantică solidă, precum și pentru o cooperare robustă pe linie de apărare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Negrescu a participat la reuniunea Consiliului Afaceri Generale, unde au fost discutate problemele migrației și agendei 
digitale 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a participat, marți, la reuniunea Consiliului Afaceri 
Generale (CAG), desfășurată la Luxemburg, informează un comunicat al Ministerului Afacerilor Externe (MAE) 
transmis AGERPRES. 
Discuțiile miniștrilor pentru afaceri europene s-au axat pe pregătirea Consiliului European din 19 și 20 octombrie, 
cu accent pe discutarea proiectului de concluzii care include următoarele tematici: problematica migrației, agenda 
digitală, aspecte privind politica de apărare și relații externe UE. 
În contextul schimbului de opinii cu privire la pregătirea Consiliului European, ministrul delegat pentru afaceri 
europene a salutat abordarea cuprinzătoare, în textul concluziilor CE, a măsurilor în domeniul migrației, inclusiv 
din perspectiva necesității menținerii în atenție a tuturor rutelor de migrație, arată sursa citată. 
Negrescu a subliniat importanța protejării frontierelor externe ale UE pentru diminuarea presiunii migratorii și 
faptul că "România va continua să contribuie substanțial pe acest palier, inclusiv prin sprijinul acordat activității 
Agenției Europene de Frontieră și Pază de Coastă". Oficialul român a mai evidențiat rolul prioritar pe care 
cooperarea consolidată cu partenerii externi, țările de origine și de tranzit, precum și cu organizațiile 
internaționale — Organizația Internațională pentru Migrație și UNHCR — continuă să îl dețină în abordarea 
cauzelor profunde ale migrației. 
În raport cu Agenda digitală, ministrul delegat a exprimat susținerea României pentru eforturile în vederea 
definitivării Pieței Unice Digitale, subliniind necesitatea asigurării instrumentelor adecvate pentru reducerea 
decalajului digital între statele membre. A reiterat angajamentul pentru susținerea adoptării cât mai rapide a 
măsurilor legislative și non-legislative lansate în contextul Strategiei Pieței Unice Digitale. 
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Cu referire la subiectul privind apărarea și securitatea europeană, ministrul delegat a evidențiat susținerea 
României pentru consolidarea rolului UE în domeniu, evidențiind importanța unui proces care să asigure creșterea 
valorii adăugate a contribuției Uniunii în planul securității și apărării și a coeziunii între statele membre, precum și 
necesitatea asigurării complementarității UE cu NATO. 
Totodată, agenda Consiliului Afaceri Generale a inclus și un schimb de opinii dedicat dialogului anual privind statul 
de drept, consacrat evoluțiilor pe această dimensiune în contextul erei digitale și un dejun de lucru pe tema 
securității cibernetice, cu participarea comisarului european responsabil de problematică, Andrus Ansip. 
Ministrul delegat Victor Negrescu a arătat că în era digitală o provocare importantă o reprezintă amploarea 
fenomenului "fake news" și impactul acestuia în noul mediu digital și a subliniat necesitatea creșterii încrederii 
utilizatorilor în serviciile on-line, prin informarea corespunzătoare a acestora cu privire la drepturi și asigurarea 
protecției lor sporite pe durata angajării în mediul digital. 
În cadrul dejunului de lucru, miniștrii pentru afaceri europene au avut un schimb de opinii pe tema noilor 
propuneri ale Comisiei Europene în domeniul securității cibernetice. În intervenția sa pe acest subiect, ministrul 
delegat pentru afaceri europene a subliniat importanța economică a Pieței Unice Digitale și necesitatea 
structurării acesteia pe o serie de principii de bază, asigurarea securității cibernetice dobândind o semnificație 
sporită, în noul context marcat de provocări multiple pe acest palier. A susținut importanța unei abordări holistice 
a securității cibernetice și întărirea cooperării între statele membre în acest domeniu. 
În marja reuniunii Consiliului Afaceri Generale de la Luxemburg, ministrul delegat Victor Negrescu a avut 
întrevederi cu omologi din Franța, Luxemburg, Suedia, Croația, Danemarca, Portugalia, Cipru, Polonia, Letonia, 
Lituania în cadrul cărora au fost abordate teme de actualitate aflate agenda europeană. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Donald Tusk propune o ambițioasă reformă a UE post-Brexit în doi ani 
Președintele Consiliului European, Donald Tusk, a propus marți un ambițios program de 13 summituri în doi ani 
pentru a relansa Uniunea Europeană după șocul Brexit-ului, relatează AFP. 
Donald Tusk a făcut public acest calendar la câteva săptămâni după mai multe apeluri pentru o revizuire în 
profunzime a UE, venite mai ales din partea președintele francez, Emmanuel Macron, și a președintelui Comisiei 
Europene, Jean-Claude Juncker. 
Acest program ar urma să debuteze cu summitul organizat joi și vineri la Bruxelles și ar include summiturile 
regulate prevăzute deja până în iunie 2019, precum și întâlniri neoficiale pe teme speciale. 
Include, de asemenea, un summit european extraordinar în România la câteva săptămâni după plecarea efectivă a 
Marii Britanii, prevăzută în martie 2019, precum și un summit la Viena, anul viitor, axat pe probleme de 
securitate. 
"Sunt foarte mulțumit să văd dorința dumneavoastră de a vă intensifica activitatea și de a depăși sentimentul de 
neputință", le-a scris Donald Tusk liderilor europeni într-o scrisoare de invitație înainte de întâlnirea la vârf de joi 
și vineri. 
"Pe baza consultărilor mele, este clar că există, de asemenea, o dorință de a revigora și a îmbogăți activitatea 
noastră, inclusiv cu noi idei", a adăugat președintele Consiliului European. 
Potrivit acestuia, discuțiilor ar putea avea loc în 28 incluzând Marea Britanie sau în 27, "în funcție de subiectul" 
abordat. 
Donald Tusk intenționează, de asemenea, să facă să evolueze metodele de lucru, înlocuind abordarea tradițională 
a căutării consensului prin cea discuțiilor afișând clar dezacordurile. 
"Aș dori să propun o metodă care se concentrează pe căutarea de soluții la probleme reale", a subliniat el. 
Noua metodă "va prezenta diferențe noastre, descriind precis la ce se referă conflictul pentru a ne permite să 
avem discuții politice serioase", a mai spus Donald Tusk. 
Șefii de stat și de guvern se vor reuni în 28 cu începere de joi pentru a discuta despre  
 
Brexit, viitorul Uniunii Europene, precum și despre alte subiecte printre care economia digitală, în special taxarea 
giganților internetului. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Coreea de Nord, anunț cutremurător la ONU: 'Un război nuclear poate izbucni în orice moment'! Tentativă 
eșuată a Rusiei 
Valentina Matvienko, preşedintele Consiliului Federaţiei (camera superioară a parlamentului rus) a încercat luni - 
fără succes - o mediere între reprezentanţi ai legislativelor din Coreea de Sud şi Coreea de Nord prezenţi la un 
forum în Rusia, delegaţia Phenianului motivând că "încă nu a sosit timpul" pentru aceasta, relatează AFP. 
La ONU, ambasadorul nord-coreean adjunct Kim In Ryong avertiza în faţa Comisiei pentru dezarmare a Naţiunilor 
Unite că "un război nuclear poate izbucni în orice moment". 
Moscova - care susţine că doar dialogul va permite reglementarea crizei actuale, dar a aprobat ultima serie de 
sancţiuni împotriva Phenianului la ONU - găzduieşte la Sankt-Petersburg (în nord-vestul ţării) o reuniune a 
Adunării Uniunii Interparlamentare. 
Cu această ocazie, Valentina Matvienko - al treilea personaj în ierarhia statului rus - s-a întâlnit separat cu 
delegaţiile celor două Corei şi le-a invitat să dialogheze pentru a calma tensiunile provocate de ambiţiile nucleare 
nord-coreene. 
Parlamentarii nord-coreeni au declarat însă că "timpul pentru negocierile cu Coreea de Sud nu a sosit încă", a 
explicat Consiliul Federaţiei Ruse într-un comunicat, conform Agerpres. 
"Trebuie făcut primul pas, chiar şi unul mic, la întâlnirea unuia cu celălalt", a subliniat Matvienko, citată în acest 
comunicat. 
Ea a asigurat - potrivit agenţiei de presă Interfax - că Moscova, care caută să se impună ca mediator în criza nord-
coreeană, "îşi va continua eforturile" diplomatice în acest sens. 
Aceste declaraţii intervin în timp ce puşcaşii marini ai SUA şi cei ai Coreei de Sud au început luni un exerciţiu naval 
comun, reprezentând o nouă demonstraţie de forţă faţă de Coreea de Nord şi programele sale nuclear şi balistic, 
potrivit AFP. 
Tensiunile în Peninsula Coreeană se află la cel mai înalt nivel în ultimele luni din cauza multiplicării tirurilor 
cu rachete ale Phenianului. În acelaşi timp, Coreea de Nord şi preşedintele american Donald Trump fac schimb de 
mesaje belicoase. 
În cursul reuniunii parlamentare de luni, la Sankt-Petersburg, vicepreşedintele Parlamentului nord-coreean, Ahn 
Dong-Chun, a calificat drept "terorism de stat" sancţiunile impuse de SUA Phenianului. 
"Coreea de Nord nu va discuta niciodată despre dreptul său la arme nucleare" atâta vreme cât SUA îşi vor 
continua "ameninţarea nucleară şi politica lor belicoasă" la adresa ei, a afirmat el, potrivit Interfax, adăugând că 
"poporul şi armata Coreei de Nord sunt pregătite să-şi întărească şi mai mult forţele nucleare". 
Phenianul a reiterat acest mesaj luni şi la ONU, avertizând că nu va reveni la masa negocierilor cu privire la 
programele sale de înarmare atâta timp cât SUA îşi vor menţine "politica ostilă". 
"Un război nuclear poate interveni în orice moment", a declarat ambasadorul nord-coreean adjunct la Naţiunile 
Unite, Kim In Ryong, în faţa Comisiei pentru dezarmare. "Atâta timp cât politica ostilă şi ameninţarea nucleară a 
SUA nu sunt complet eliminate, nu vom pune niciodată, indiferent de condiţii, armele noastre nucleare şi 
rachetele balistice pe masa negocierelor ", a spus diplomatul nord-coreean, citat de AFP. 
"Întreg teritoriul american se află în raza de acţiune a rachetelor noastre şi dacă SUA vor îndrăzni să invadeze 
teritoriul nostru sacru, chiar şi un centimetru, ele nu vor scăpa de pedeapsa noastră severă oriunde în lume ", a 
avertizat diplomatul nord-coreean. 
SUA, care au făcut să fie adoptate în vară la ONU două rânduri de sancţiuni economice împotriva Phenianului, şi 
Coreea de Nord, care a procedat la un test nuclear şi la tiruri cu rachete balistice, au relaţii extrem de tensionate, 
amplificând temerea eventualităţii unui conflict armat. 
(Sursa: Agerpres) 
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